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Svar på medborgarförslag om skyttelbuss till Råda 
säteriområde 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  
 
Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2022 § 10 att remittera ett 
medborgarförslag om att etablera skyttelbusstrafik till Råda säteri till 
kommunstyrelsen och uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I 
medborgarförslaget beskrivs hur Råda säteriområde har blivit ett allt mer 
populärt utflyktsmål och att det framförallt under sommaren kan vara svårt 
att hitta parkering. För att göra området mer lättillgängligt för besökare 
föreslås därmed att kommunen etablerar skyttelbusstrafik till och från 
Mölnlycke centrum.  

Det är Västtrafik i rollen som trafikhuvudman som beslutar om turtätheten 
m.m.  Den busslinje som i dagsläget trafikerar hållplatsen Råda Säteri har 
endast ett begränsat antal avgångar per dag. Det är dock förvaltningens 
bedömning att kostnaderna för att kommunen på egen hand ska etablera en 
skyttelbusstrafik till Råda säteri är för höga i förhållande till den effekt 
insatsen kan generera. Att öka turtätheten och busstrafiken på den aktuella 
sträckan längs Säterivägen är en aktuell fråga i kommunens dialog med 
Västtrafik om kollektivtrafikens utveckling i Härryda.    

Förvaltningen arbetar med att lösa bristen på parkeringsplatser under 2023.  

Beslutsunderlag 
 Tjänsteskrivelse den 10 november 2022 
 Medborgarförslag 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2022 § 10 att remittera ett 
medborgarförslag om att etablera skyttelbusstrafik till Råda säteri till 
kommunstyrelsen och uppdrog åt kommunstyrelsen att besluta i ärendet. I 
medborgarförslaget beskrivs hur Råda säteriområde har blivit ett allt mer 
populärt utflyktsmål och att det framförallt under sommaren kan vara svårt 
att hitta parkering. För att göra området mer lättillgängligt för besökare 
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föreslås därmed att kommunen etablerar skyttelbusstrafik till och från 
Mölnlycke Centrum. 

Råda säteri ligger norr om Rådasjön i anslutning till Säterivägen. I enlighet 
med medborgarförslaget saknas idag en regelbunden 
kollektivtrafikförbindelse i närheten av säteriområdet. Vid infarten till 
säteriområdet på Säterivägen finns busshållplatsen Råda säteri, där busslinje 
516 stannar ett fåtal gånger per dag (morgon och eftermiddag/tidig kväll) 
under vardagar. Besökare till Råda säteri som åker kollektivt övriga tider 
hänvisas istället till buss X4 och hållplatsen Råda portar, belägen cirka en 
kilometer norr om området.  

Parkering 

Vid Råda säteri finns kostnadsfri parkering. Under sommaren kan det vara 
svårt att hitta parkering i området. Förvaltningen driver ett pågående arbete 
med att se över möjligheterna att utöka antalet parkeringsplatser.  

Kollektivtrafik 

Västtrafik beslutar om vilka zoner, priser och linjedragningar som gäller för 
kollektivtrafiken i Västra Götaland. Förvaltningen har dialogmöten med 
Västtrafik om kollektivtrafikens utveckling i Härryda kommun och har 
tidigare påpekat behovet av förbättrade kollektivförbindelser och ökad 
turtäthet till Råda säteri. Att trafikera hållplatsen Råda säteri i högre 
utsträckning och att omfördela busstrafik från Mölnlycke centrum i riktning 
mot Göteborg längs Säterivägen är frågor som diskuteras fortlöpande i 
dialogen med Västtrafik.  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att kostnaderna för att kommunen på egen hand ska 
etablera en skyttelbusstrafik till Råda säteri är höga i förhållande till den 
effekt insatsen kan generera. Behovet av en utökad busstrafik till Råda säteri 
ser olika ut vid olika tillfällen under en säsong. Förvaltningen prioriterar 
därför att istället arbeta för att få fler av Västtrafiks bussar att trafikera 
hållplatsen vid Råda säteri. Att öka turtätheten och busstrafiken på den 
aktuella sträckan längs Säterivägen är en aktuell fråga i kommunens dialog 
med Västtrafik om kollektivtrafikens utveckling i Härryda.   

Förvaltningen arbetar med att lösa bristen på parkeringsplatser under 2023.  

 

 

 

 

Louise Skålberg   Fredrik Wejrot 
Samhällsbyggnadschef   Trafikchef 
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Sida
(1 1)

Signeringsunderlag

Postnummer och ort 

E-postadress 

Lämna ett medborgarförslag

1. Inlämnat av

Inlämnat av
För- och efternamn 
LENA HOLMBERG

Adress 

Telefon 
-

Mobiltelefon 

Notifieringar 
E-post

2. Ditt förslag

Rubrik på ditt förslag
Skyttelbuss Råda Säteriområdet

Beskriv förslaget
Råda Säteri blir allt mer populärt som en konsekvens av de satsningar som kommunen gör vad gäller herrgården och trädgården. 
Många tar bilen till området speciellt på sommaren då badet hägrar, så många att parkeringen inte räcker till. Ett sätt att adressera 
det skulle kunna vara en skyttelbuss till centrum, varför inte självkörande!?!
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